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"Dotĺklo srdiečko,
prestalo biť, skončilo
svoju púť, nechceme
na Teba nikdy zabud−
núť. Už niet návratu a
ani nádeje, len cestič−
ka k hrobu nás k Tebe
zavedie. Jediné srdce

na svete sme mali, ktoré dokázalo nás
milovať, aj keby láskou vzbudiť sme ho
chceli, neozve sa viac. Tak náhle odišla
duša Tvoja, že si nestihol povedať ani:
"Zbohom, rodina moja drahá." Smutný a
prázdny je náš dom, chýbaš nám, drahý
otec v ňom. Čas plynie, nevráti, čo vzal,
ostali len spomienky a v srdci žiaľ."

Dňa 28.4.2010 budeme spomínať na
nášho drahého ocka, starkého a brata
VOJTECHA KLIMENTA z V. Krtíša. 

Smútiaca rodina.

"Kto sa hlboko vryje
do srdca, nikdy sa z
neho nevytratí."

So smútkom v srdci
si 26.4.2010 pripomí−
name 1.výročie úmrtia
nášho manžela, otca a

starého otca TIBORA BORIKA z Peserian.
Spomínajú manželka Štěpánka, synovia

Tibor a Karol, dcéry Antónia, Júlia 
a Mária s rodinami.

12.4. Florián Večerek, nar. v r. 1930 z V. Kr−
tíša, 15.4. Ján Kiš, nar. v r. 1928 z Vrbov−
ky, 16.4. Alžbeta Hívešová, nar. v r. 1934 z
Neniniec, 19.4. Anna Valachová, nar. v r.
1925 z V. Krtíša, 20.4. Apolónia Radošová,
nar. v r. 1934 z Opatovskej N. Vsi 

OSUD SFÚKOL 
SVIEČKU ICH ŽITIA

SPOMIENKA

Dňa 1.mája uplynie
15 rokov, kedy nás 

opustila naša 
drahá matka 

BOŽENA 
ZDECHOVANOVÁ

z V. Krtíša. 
Veríme, že v srdciach

tých, ktorí ju poznali, ostane navždy 
v milej a nezabudnuteľnej spomienke. 

S láskou a úctou spomínajú: syn Jozef
s manželkou, vnučky Danielka, Veroni−
ka, syn Ján a dcéra Zlatka s rodinami. 

SPOMIENKA

Tri roky uplynú
26.4.2010, kedy nás
opustil náš milovaný
manžel, otec a dedko

JÁN MIHÁĽ 
z V. Krtíša. 

"Slza v oku, v srdci
žiaľ, čo drahé nám bo−

lo, osud vzal. Utíchlo srdce, utíchol hlas,
mal si rád život i všetkých nás. Už len
kyticu kvetov na hrob Ti môžeme dať a
s láskou na Teba spomínať."

S láskou spomínajú manželka 
Anka, dcéry, zaťovia, vnuci, 
súrodenci a ostatná rodina.

SPOMIENKA
"Veľký smútok a ticho
dolieha na náš dom,
veľmi nám, otecko
drahý, chýbaš v ňom.
Už Ťa neprebudí sln−
ko ani krásny deň. Ty
si už na cintoríne spíš
svoj večný sen. Len

ten, kto stratil, koho mal rád, pochopí,
čo je bolesť a žiaľ."

Dva roky uplynú 2.5.2010, kedy sme
sa navždy rozlúčili s našim najdrahším
manželom, ockom, starkým, prastarkým

a bratom JOZEFOM MAJDÁNOM 
zo Slovenských Ďarmôt. 

S láskou v srdci spomínajú: 
manželka, dcéry a syn s rodinami, 

brat s rodinou a pravnúčatá. 

SPOMIENKA

"Bolesťou unavená,
tíško si zaspala, zane−
chajúc všetkých, kto−
rých si rada mala. Za
všetky trápenia a bo−
lesti, nech Ti dá Pán
Boh večnej radosti."

Dňa 15.4.2010 nás
navždy opustila naša
milovaná 

MÁRIA JAMBEROVÁ z Bátorovej, 
vo veku 67 rokov. 

Touto cestou sa chceme poďakovať 
za kvetinové dary a prejavy sústrasti. 
Manžel, syn Ladislav, vnuk Dominik

ako aj ostatná smútiaca rodina.

SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE

“Už len kyticu z lásky Ti
môžeme na hrob dať,

modlitbu tichú odriekať,
za všetko krásne ďakovať

a s láskou spomínať.”
So zármutkom v srdci
Vám oznamujeme, že nás
6.4.2010 náhle opustil 
vo veku 75 rokov 

BARTOLOMEJ BALKO z Kolár 
Úprimne ďakujeme všetkým príbuzným, 
priateľom, susedom a známym za účasť na
jeho poslednej rozlúčke, za kvetinové dary 
a prejavy sústrasti v našom hlbokom žiali. 

Manželka a smútiaca rodina. 

SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE

SPOMIENKA

26.4.  Peter Dräxler, Eva Baďurová, 28.4.
Jozef Škovran, Zuzana Ondríková, 29.4.
Marta Lineková, Jolana Szabová, 30.4.
Viera Šmidriaková

POZDVIHNIME ČAŠE 
NA ICH ZDRAVIE

15.4. Viktor z Kosihoviec, 
19.4. Vivien z V. Krtíša

NARODILI SA

V
A
Š
E

G
R
A
T
U
L
Á
C
I
E

Pri príležitosti narodenín býva pekným zvykom spomenúť si na
svojich najbližších. Pekným veršíkom sa prihovárajú MARGITE ŠVANTNEROVEJ
z V. Krtíša, ktorá 19.4. oslávila krásne životné jubileum 70 rokov jej najbližší:
"Len to najkrajšie, čo život môže dať, chceme Ti pri Tvojom 70−ročnom jubileu
zaželať. Nech slza bolesti Ti tvár nikdy nezmáča, žiaľ a smútok nech sa Ti chrb−
tom otáča. Nech len zdravie, šťastie, láska a dobrota sú náplňou ďalších rokov
Tvojho života. To Ti želajú dcéra Táňa, vnučky Silvia a Veronika."

Dňa 29.4.2010 sa dožíva významného životného jubilea 
60 rokov naša drahá GITKA PETREŽÉLOVÁ. 

"Aj keď je to chvíľa vážna, jeseň žitia načatá, trpkosť všetku
vyvážia Ti roztomilé vnúčatá. Jedno krajšie ako druhé, sú Ti
schodmi do neba a nech nikdy nezabudnú s láskou myslieť
na Teba. Nech Ťa žehná milý Pán Boh, ešte v zdraví dlhý čas,
aby si sa radovala "tak trochu" zo všetkých nás." Zo srdca

želá manžel Laci, mamička, svokra, dcéra Evka s rodinou a
syn Peter s rodinou. 

Vzácne okrúhle jubileum oslávi 1.mája naša drahá mamička a
starká  ZUZANA MALIŠOVÁ z Brusníka, ktorej chceme nasle−
dujúcimi slovami poďakovať za jej lásku a obetavosť:
"Do Tvojich spomienok už sa veľa zmestí, šťastie i slzy, chvíle
bez bolesti. Prajeme telu zdravie, ruke pevný stisk, pokoj do srdca i nejaký ten
zisk. Chceme Ti spríjemniť tento deň darom a vidieť Ťa s usmiatou tvárou. Chce−
me Ti spríjemniť tento deň vinšom a celá rodina byť ešte milšou. Na stole šesť−
desiat červených ruží, nech Ti to zdravíčko slúži. Hodne šťastia, more lásky a
na tvári žiadne vrásky. Život plný dobrých ľudí maj, na svet vôkol sa usmievaj.
Všetci Ti prajeme všetko naj: dcéry Miroslava a Andrea s manželmi Romanom 

a Martinom, vnúčatá Rika, Dávid, Maťo a Simona posielajú babke veľkú pusu. 
Ku gratulácii sa pripája celá rodina a známi. 

Nezabudnite blahoželať: 
26.4. JAROSLAVÁM, 27.4. JAROSLAVOM, 28.4. JARMILÁM, 29.4. LEÁM 

a LEOM, 30.4. ANASTÁZIÁM, 1.5. Sviatok práce, 2.5. ŽIGMUNDOM  
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Obec, okres, 
mesto 
ako vlastník 

úèel 

Ve¾ký Krtíš 
Dostavba okolia a areálu kúpaliska 
Ve¾ký Krtíš 

Banskobystrický 
samosprávny 
kraj 

Oprava havarijného stavu miestnych 
komunikácií a vybudovanie 
prístupovej cesty s pri¾ahlou 
odstavnou plochou k ly� iarskemu 
stredisku Daèov Lom 

Banskobystrický 
samosprávny 
kraj 

Rehabilitácia úseku cesty II/527 
Daèov Lom - Útlaky 

Pôtor 
Výstavba chodníkov pre chodcov 
v obci Pôtor 

Opava 
Oprava povrchu vozovky cez obec 
Opava 

Banskobystrický 
samosprávny 
kraj 

Spätná úprava povrchov ciest II. 
a III. triedy v okrese Ve¾ký Krtíš po 
výstavbe vodovodov – oprava 
povrchu vozoviek  - Balog nad 
Ip¾om, Kosihy nad Ip¾om, Ve¾ká 
Ves nad Ip¾om 

Banskobystrický 
samosprávny 
kraj 

Výstavba mosta medzi obcami 
Pe� ov Pösténypuszta 

Brusník 
Dokonèenie rekonštrukcie obecného 
úradu 

Cirkev v Malej 
Èalomiji 

Oprava fasády na kostole ECAV – 
národná kultúrna pamiatka, Malá 
Èalomija 

Suché Brezovo 
Oprava budovy obecného úradu – 
výmena okien a zateplenie 

Dolná Strehová 
Rekonštrukcia obecného rozhlasu 
v obci a v pri¾ahlých osadách 

Príbelce 
Rekonštrukcia materskej školy a 
oprava havarijného stavu miestne 
komunikácie 

Banskobystrický 
samosprávny 
kraj 

Riešenie havarijného stavu objektov 
Gymnázia A. H. Škultétyho vo 
Ve¾kom Krtíši 

Senné 
Oplotenie cintorína a oprava Domu 
smútku v obci Senné 

Dolné Strháre 
Dokonèenie opravy spoloèenského 
domu a budovy obecného úradu 

Ve¾ký Lom 
Obnova ochranného zábradlia na 
siedmich mostoch v obci 

Èerveòany 
Opravy strechy na obecnom úrade, 
prívod vody a vybudovanie 
sociálneho zariadenia 

 Celkom 

Suma  
v Euro 

Suma v Sk 

400 000 12 050 400 

250 000   7 531 500 

160 000   4 820 160 

25 000      753 150 

27 000      813 402 

115 000   3 464 490 

240 000   7 230 240 

8 000      241 008 

27 000      813 402 

27 000      813 402 

13 000      391 638 

31 000      933 906 

264 000   7 953 264 

27 000      813 402 

18 000      542 268 

12 000      361 512 

15 000      451 890 

1 659 000 49 979 034 

Slovenská vláda si svoje 202 rokovanie naplánovala ako výjaz−
dové a v stredu 21.4. pricestovala do Veľkého Krtíša.  Pokračuje
tým v svojej politike, zaoberať sa problémami regiónov s najhor−
šími výsledkami. V našom okrese, kde miera nezamestnanosti
dosahuje takmer 25 %, sa zaoberala celkovou sociálno−ekono−
mickou analýzou nášho okresu. 

Pred desiatou hodinou prišiel premiér Robert Fico v sprievode pri−
mátora V.Krtíša Ing.Dalibora Surkoša, ministrov a ostatných hostí na
Námestie A. H. Škultétyho, aby kytičkou k jeho pamätníku vzdal úctu
tomuto najvýznamnejšiemu rodákovi nášho mesta. Samotné rokova−
nie vlády, ktoré začalo o desiatej za prítomnosti ministrov, ich porad−
cov a pracovníkov Úradu vlády viedol premiér R.Fico. Z rokovania sa
ospravedlnila  ministerka spravodlivosti Viera Petríková a guvernér ná−
rodnej banky Jozef Makúch, zasadnutie bolo preto uznášaniaschop−
né. Hlavným bodom rokovania bola  Analýza sociálno−ekonomickej si−
tuácie okresu Veľký Krtíš a návrhy na zlepšenie v sociálnej a hospo−
dárskej oblasti. 

K prejednávaniu tohto bodu boli prizvaní aj poslanci NR SR Jana
Laššáková a Tibor Lebocký,  predseda Banskobystrického samo−
správneho kraja  Vladimír Maňka, vedúci odboru regionálneho rozvo−
ja BBSK Vladimír Laššák,  poslanec BBSK Ondrej Kollár, primátor
V.Krtíša  Dalibor Surkoš, prednosta MsÚ Roman Wagner, prednostka
Obvodného úradu Miroslava Kokavcová, člen dopravnej komisie a
predseda OR SMER−SD V.Krtíš Ľubomír Haško a starosta D.Streho−
vej Dušan Mališ. 
O ROKOVANÍ INFORMOVALI NA TLAČOVKE 
O rokovaní vlády informovali novinárov na tlačovej besede premiér

Robert Fico, minister hospodárstva Ľubomír Jahnátek, Dalibor Surkoš
a Vladimír Maňka.
Slovenský premiér v  úvode poďakoval primátorovi V. Krtíša za vy−
tvorenie podmienok k úspešnému rokovaniu vlády. Ako povedal, vlá−
da na začiatku rokovania hodnotila plnenie uznesenia z výjazdového
zasadnutia vlády v Hnúšti, ktoré bolo v septembri 2007. Ich plnenie
podporilo rast regiónu, čo dáva za pravdu  opodstatnenosti výjazdo−
vých zasadnutí v jednotlivých regiónoch. 
V uznesení, ktoré vláda prijala na zasadnutí vo V. Krtíši,  vyčlenili pre
Mesto V. Krtíš 100 tis. EUR na rekonštrukciu havarijného stavu jedál−
ne III. ZŠ na Poľnej ul.,  100 tis. EUR na rekonštrukciu gymnázia a
milión EUR  na výstavbu zimného štadióna. Ďalej vláda vyčlenila 1,7
mil. EUR z rezerv vlády na aktivity, ktoré zlepšujú sociálno−ekonomic−
kú oblasť v okrese. (Na ktoré projekty peniaze pôjdu viď v tabuľke).
Zároveň rozhodli aj o podpore areálu cestovného ruchu v Tisovci su−
mou 90 tis. EUR.  Ako ďalej uviedol predseda vlády, je tu aj možnosť
príchodu zahraničného investora, ktorý by financoval ďalší rozvoj stre−
doeurópskeho centra záchranných zložiek v Lešti do 31.10. 2010. 

(Pokračovanie na str.4)

Vláda SR rozdelila peniaze nasledovne: 
OBEC, OKRES,
MESTO 
AKO VLASTNÍK ÚČEL SUMA V EURO / SUMA V SK

NA VÝJAZDOVOM ZASADNUTÍ
VLÁDA SR ROZHODLA, ŽE 

Do okresu Veľký Krtíš
prídu 3 milióny eur

Dušan Čaplovič, podpredseda vlády SR pre vedomostnú
spoločnosť, európske záležitosti, ľudské práva a menšiny
s Ľubomírom Haškom, predsedom OO SMER−SD Veľký Krtíš
tesne pred rokovaním vlády. 

D.Lom
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(Dokončenie zo str.3)
Celkovo vláda rozdelila na rôzne
aktivity v našom regióne takmer 3
mil. EUR. 
Rokovanie vo V. Krtíši však po−
mohlo aj všetkým obciam a mes−
tám na Slovensku. Vláda schválila
ďalších 33 mil. EUR, ktoré mestá a
obce dostanú ako kompenzáciu za
výpadok podielových daní. S už
schválenými 100 mil EUR koncom
minulého roka a 7 mil. EUR v tom−
to roku, tak obce dostanú celkovo
140. mil. EUR, čo ako zdôraznil

premiér, vláda nemusela urobiť.
Posledné výjazdové zasadnutie
vlády v tomto funkčnom období bu−
de v máji v Sečovciach. 
Primátor D. Surkoš o.i. povedal:
"V. Krtíš patrí k skôr stredno−
malým mestám v rámci SR.
Snažíme sa mesto budovať tak,
aby obyvatelia mesta mali všet−
ky aktivity − kultúrne, športové,
voľnočasové, ktoré majú aj oby−
vatelia väčších miest. Aby s
kvalitou  života v meste boli je−
ho obyvatelia spokojní. Peniaze,
ktoré dostali obce, sú pre ne ob−
rovskou pomocou pri plnení
svojich projektov.  Veľmi pozi−
tívne vnímame informáciu o

znovu zriadení okresného riadi−
teľstva polície, aj o aktivitách vo
vojenskom priestore Lešť." 

NOVINÁRI KLÁDLI
OTÁZKY “NA TELO”

Za financie, ktoré na svoj rozvoj
dostali obce nášho okresu, sa po−
ďakoval aj predseda BBSK
V. Maňka, pretože,  ako povedal,
ide tým aj o rozvoj BBSK. Je rád,
že peniaze dostala aj obec Peťov
na výstavbu mosta cez Ipeľ. Zdô−
raznil, že všetky peniaze, ktoré

vláda schválila, idú na rozvoj ces−
tovného ruchu a kvalitu života v
obciach. Možnosť položiť otázky
dostali aj prítomní novinári, ktorí
sa, okrem iného, pýtali, prečo sa
nevyčlenila konkrétna finančná po−
moc aj pre Priemyselný park M.
Krtíš. Minister hospodárstva Ľ.
Jahnátek: " Priemyselný park v
M. Krtíši má rozlohu 200 000 m2
a zatiaľ nie je plne obsadený. In−
fraštruktúra k tomuto parku je
pripravená a zatiaľ čakáme na
investorov, ktorí by prejavili zá−
ujem rozširovať tu svoje aktivity.
Formy pomoci môžu byť dvoja−
ké − priama investičná pomoc
pre investora, ktorý príde a za−

bezpečí zamestnanosť v regióne
a potom správcovi parku,  ak
bude treba pomoc pri rozšírení
parku. Zatiaľ takáto požiadavka
z regiónu neprišla."  
Novinárov zaujímalo aj to, akým
spôsobom sa rozdeľovali financie,
keď prevažná časť finančnej po−
moci išla do obcí, kde sú starosta−
mi  nominanti strany SMER−SD a−
lebo koalícií s touto stranou. R. Fi−
co odpovedal: "Nepamätám si, že
by predchádzajúca vláda robila
výjazdové zasadnutia vlády a sú

to veľmi ťažké zasadnutia. Ove−
ľa pohodlnejšie by bolo ostať v
Bratislave. Ja ale chcem,  aby
ministri cestovali po Slovensku
a videli regionálne rozdiely, aby
boli k dispozícii starostom. Po−
zerajme sa na to skôr ako na
niečo pozitívne a nesnažme sa v
tom nájsť vždy nejaký problém.
Založili sme politiku vlády na
priamom kontakte s regiónmi. V
regióne boli nejaké priority a tie
boli zaradené do tohto progra−
mu. Nemám pocit, že by sme
niekoho uprednostňovali. Skôr
je tu otázka, či to niekto robil
tak ako my. Či niekto takto pria−
mo rozdeľoval financie. Chodí−

me a pomáhame regiónom." 
MINISTRI MAJÚ 

NABITÝ PROGRAM 
Po skončení tlačovej besedy odišli
členovia vlády a ich sprievod na
spoločný obed, po ktorom viacerí z
nich navštívili niektoré podniky a
organizácie  v našom meste.  Mi−
nister Ľ. Jahnátek sa zúčastnil na
slávnostnom spustení kotla na bio−
masu v kotolni na Hviezdoslavo−
vej. Ministerka Viera Tomanová
navštívila Úrad práce, sociálnych
vecí a rodiny, domov dôchodcov i
sociálny podnik, minister zdravot−
níctva Richard Raši nemocnicu a
minister pôdohospodárstva Vladi−
mír Chovan mal v pláne navštíviť
Vinicu i spoločnosť Natural Alimen−
tária, minister kultúry Marek Maďa−
rič išiel tým istým smerom − do rá−
zovitej obe Hrušov. Reportáže z
ich návštev prinesieme v budúcom
čísle.  

Po skončení programu v našom
okrese však premiér ministri neod−
dychovali, ale viacerí z nich mali
pred sebou mali pred sebou ešte
stretnutie v Boľkovciach, míting v
Lučenci a večer futbalový zápas v
Hnúšti.           −P.GAŠPAROVIČ −

VÝSTAVA MOLOSOV 
V NENINCIACH 

V Neninciach sa 1.5.2010 od
10.00 hod. uskutoční na starom
ihrisku už 7.ročník Klubovej vý−
stavy Molosovitých plemien. Ú−
časť na výstave, po ktorej bude
nasledovať jarná bonitácia, už pri−
sľúbilo okolo 100  majiteľov molo−
sov zo Slovenska, Maďarska,
Čiech, Poľska a Belgicka. 

MARIÁŠ 
V ČEBOVCIACH 

V Základnej škole v Čebovciach
sa 1.5. 2010 od 9.00 hod. usku−
toční MARIÁŠOVÝ TURNAJ
O POHÁR STAROSTU OBCE
ČEBOVCE. Prví traja súťažiaci zís−
kajú poháre a vecné ceny. Bližšie
informácie získate na tel.č. 0907
880 611 alebo 0944 444 844. 

VÝROČNÁ SCHÔDZA
ZDRAVOTNE 

POSTIHNUTÝCH
ZO Slovenského zväzu zdravotne
postihnutých vo V. Krtíši pozýva
svojich členov na výročnú členskú
schôdzu, ktorá sa uskutoční
4.5.2010 o 16.00 hod. na novej
baníckej slobodárni. 

Predseda OZ Kovo Emil Machyna a
podpredseda predstavenstva SAD
Zvolen Adrián Polóny sa stretli spo−
lu s predsedom BBSK aby našli
spoločné východiská z napätej situ−
ácie. Banskobystrický samosprávny
kraj urobí všetko preto, aby autobu−
sová doprava v kraji nebola nijakým
spôsobom ohrozená. "Záleží mi na
tom, aby obyvatelia kraja mali
100 % istotu, že keď pôjdu ráno
do práce, bude ich mať aký auto−

bus odviesť," poznamenal na mar−
go stretnutia predseda BBSK. Vzá−
jomné rokovanie OZ Kovo a SAD
Zvolen prinieslo už aj prvé ovocie.
"Smerujeme k dohode. Hneď ako
sa zhodneme na všetkých bo−
doch, štrajkovú pohotovosť zru−
šíme," konštatoval predseda OZ
Kovo Emil Machyna a doplnil "je
pre nás tiež dôležité, aby cestov−
né zľavy, ktoré majú zamestnanci
viac ako 60 rokov, trvali aj naďa−

lej". Podpredseda predstavenstva
SAD Zvolen Adrián Polóny doplnil:
"Našli sa body, pri ktorých vieme
nájsť spoločnú reč". Spokojný je
aj predseda BBSK Vladimír Maňka,
ktorý ocenil snahu oboch strán do−
hodnúť sa. Predseda BBSK Vladimír
Maňka sa v tejto súvislosti zajtra
stretne s ministrom dopravy Ľubo−
mírom Vážnym, aby prediskutovali
aktuálnu situáciu v autobusovej do−
prave. Okrem iného budú riešiť aj o−
tázku oprávnených nákladov v auto−
busovej doprave. "Budeme hľadať
riešenie, aby sa oprávnené nákla−
dy na prevádzku autobusov, kto−
ré preplácajú samosprávne kraje,
vypočítavali podľa rovnakej me−
todiky," doplnil V. Maňka.

−red−

Hlavným bodom rokovania vlády bola  Analýza sociálno−ekonomickej situácie okresu Veľký Krtíš a návrhy na zlepšenie v sociálnej a hospodárskej oblasti.

Tlačová konferencia sa konala v sále veľkokrtíšskeho kultúrneho domu. Na otázky novinárov odpovedali
aj zľava: S.Glendová, Ing. D.Surkoš, R.Fico, Ľ.Jahnátek a V.Maňka

Smerujeme k dohode
BANSKÁ BYSTRICA (15. apríla 2010) − Zamestnanci SAD Zvolen vy−
hlásili koncom marca štrajkovú pohotovosť. Napätie medzi vede−
ním SAD Zvolen a odborármi sa začína uvoľňovať. Predseda Ban−
skobystrického samosprávneho kraja Vladimír Maňka zobral v tom−
to prípade na seba úlohu mediátora. 

POZÝVAME VÁS
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l JÁN ĎURÍK,
(55 r.), 
Riečky,

nezamestnaný
"Nemám prá−
cu. Vlani na je−
seň ma pre−
pustili z vojen−
ských lesov.
Po revolúcii

som zmenil zamestnanie iba
raz." 

l JÁN 
ODZGAN 
(57 r.), 

Kamenné 
Kosihy, 

nezamestnaný 
"Päť rokov
som neza−
mestnaný, ale
v y k o n á v a l
som aktivač−
né práce v obci. Po revolúcii
som zmenil zamestnanie dva−
krát. Nájsť si prácu v tomto o−
krese je skutočne ťažké."

l MARIAN
SKABELLA

(24 r.), 
V. Čalomija,
živnostník

"Som živnost−
ník a nastupu−
jem do Tech−
nogymu do M.
Krtíša ako zvá−

rač. Verím, že ma práca bude
baviť."

l ZUZANA
RAJČANOVÁ

(35 r.), V. Krtíš,
barmanka

"Pracujem o−
sem rokov ako
barmanka v
Čechách. Som
veľmi spokoj−
ná, pretože

mám dobrý plat a zaujímavú
prácu." 

l Ing. MARIÁN
TUSCHL, 

(63 r.), V. Krtíš,
na dôchodku 

"Som už na dô−
chodku. Praco−
val som vo fir−
me KLAS ako
technický ná−
mestník. Za−
mestnanie som stratil iba raz v
živote."

l VIERA 
SZABÓOVÁ,

(48 r.), V. Krtíš,
nezamestnaná

"Žiaľ, nemám
prácu viac ako
desať rokov.
Nezamestnaná
som zostala po
materskej do−

volenke v roku 1998. Nedarí sa
mi nájsť prácu, nakoľko mám
“kritický” vek, a tiež zo zdravot−
ných dôvodov. "

l MICHAELA
MICHALÍKOVÁ
(27 r.), V. Krtíš,

asistentka 
"Zamestnaná
som a s prá−
cou som spo−
kojná. Pracu−
jem ako asis−
tentka dva ro−

ky na Banskobystrickej regio−
nálnej správe ciest.  Raz som za
prácou vycestovala, ale som sa
vrátila naspäť. Prácu si vážim." 

l JÁN PAVLÍK
(47 r.), V. Krtíš,
inseminátor 
"Som spokoj−
ný so svojím
zamestnaním,
ktoré si vážim.
Pracujem tri
roky ako inse−
minátor v sú−
kromnej firme. Našťastie, ani raz
som nestratil prácu. Toto je mo−
je tretie pracovné miesto." 

l JANA 
JARDEKOVÁ

(45 r.),
S. Kľačany,
živnostníčka 

"Od vlani
mám otvore−
ný obchod s
poľovnícky−
mi potreba−
mi. Práca ma baví, nakoľko sa
stretávam s ľuďmi. Našťastie, ni−
kdy som nestratila robotu. Za

totality som robila v obchode, u
cestárov, potom som si založila
živnosť."

l MIROSLAV REZNÍČEK (28 r.), 
Sklabiná,  robotník

"Pracujem vo fabrike SISME v
M. Krtíši. S prácou som spokoj−
ný, baví ma. Toto je moje tretie
zamestnanie od skončenia
strednej školy." 

l MÁRIA DOHŇANSKÁ (46 r.), 
Čebovce, sociálna pracovníčka

"Som zamestnaná a s prácou
som spokojná. Pracujem v Do−
move sociálnych služieb v Čelá−
roch − Kirti. Predtým som odro−
bila pätnásť rokov v nemocnici
a toto je moje tretie zamestna−
nie."

l MAGDALÉNA MORÁVKOVÁ
(60 r.), V. Krtíš, dôchodkyňa

"Pracujem popri dôchodku ako
pomocná kuchárka. Musím si
privyrobiť, nakoľko mám nízky
dôchodok. Za svoj život som
pracovala asi na šiestich mies−
tach."

l PAVEL BÓDIŠ (44 r.), 
Záhorce, mechanik

"Som rád, že mám zamestnanie.
Pracujem v PAZZ−e ako opravár
− mechanik šijacích strojov.
Chvalabohu, nikdy som nebol
nezamestnaný a nezažil som ani
prepustenie z roboty. Od skon−
čenia školy pracujem v tej istej
firme. Som  spokojný."

− Text a foto: EDIT −

Do 12 pokladničiek sa celkovo po−
darilo vyzbierať 1.751,01 EUR. Do
pokladničky, ktorú nosili A.Lokšo−
vá, I.Sisková, D.Krištofíková a
J.Kokavcová sa podarilo vyzbierať
najvyššiu sumu zo všetkých v na−
šom okrese a to 376, 48 EUR. Tre−
ba ešte pripomenúť, že ku gymna−
ziálnej zbierke sa pridala aj Zá−
kladná škola V.Zlievce pod vede−
ním učiteľky Bartókovej. 

Liga proti rakovine pomáha pri
liečbe a zmierňovaní nálsledkovej
tejto ťažkej choroby, ktorou môže
ochorieť ktokoľvek, preto je zaráža−
júce, že do niektorých inštitúcií v
meste Veľký Krtíš mali dobrovoľní−
ci vstup zakázaný, resp. ich ne−
vpustili. Slovami klasika:" Možno
klopali na dvere, za ktorými sú srd−
cia tvrdé ako skala..." 

−red−

Okrem sviatku práce si 1.mája pripomíname aj jednu z najdôležitejších historických udalostí v novo−
dobej histórii Slovenska − naša krajina vstúpila v roku 2004 do Európskej únie. So vstupom do EÚ
sa Slovákom rozšírili možnosti zamestnať sa v jej členských štátoch. Mnohí nezamestnaní ľudia túto
životnú výzvu prijali a za prácou sa rozhodli vycestovať. Aj napriek tomu miera nezamestnanosti na

Slovensku začiatkom tohto roka mierne vzrástla na úroveň 13,7 percenta a v našom okrese je vyše 20%. Mať prácu v súčas−
nej dobe je skutočne šťastím, pretože pracovných príležitostí je málo, a preto si prácu začíname vážiť oveľa viacej ako za so−
cializmu.  V NAŠEJ ANKETE SME SA VÁS OPÝTALI: "STE ZAMESTNANÍ? STE SO SVOJOU PRÁCOU SPOKOJNÍ? 

STRATILI STE PRÁCU PO REVOLÚCII? KOĽKOKRÁT OD REVOLÚCIE STE VYSTRIEDALI ZAMESTNANIE?"  

ANKETA

Prácu si dnes vážime oveľa viac

NARCISY V ULICIACH VEĽKÉHO KRTÍŠA  
Tohtoročný, v poradí už 14. ročník verejnej finančnej zbierky Ligy pro−
ti rakovine Deň narcisov, sa na Slovensku uskutočnil 16. apríla 2010.
Ani okres Veľký Krtíš nebol výnimkou a v uliciach okresného mesta
koordinovala  49 žiakov  zo sexty a kvinty Gymnázia A.H.Škultétyho
vo V.Krtíši ich vyučujúca RNDr.Darina Kortišová.
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privriem oči, vidím ho
v zelených montérkach
− na dvore Autocentra,
v dielni, vo svojej novu−

čičkej garáži, s kolegami na obedňaj−
šej prestávke v reštaurácii, v obcho−
de... v odťahovke. Bože, tak veľmi mi−
loval prácu na odťahovom aute. Jaz−
du naprieč Slovenskom i Európou.
Vždy k dispozícii na telefóne, o−
kamžite pripravený ísť tam, kde to
bolo treba. 
Za 11 rokov práce s odťahom,

ani raz neodťahoval vrak či na−
búrané auto, ktorého vodič ne−
prežil. O to ťažšie to bolo pre je−
ho kolegov, ktorí išli na výjazd
27.3.2010 a vôbec netušili...

Pre Robka boli autá všetko, je−
ho živobytie, koníček a obrovská
vášeň. Každý kto ho poznal, vie, že
to bol vynikajúci šofér. Mal radosť
z cesty, z odvíjania sa stále novej
krajiny, z návratov... Bol to šofér
na život a na smrť, keďže zomrel za
volantom. Dojímavé.

V súkromnom živote bola pre
Robka na prvom mieste rodina.
Bol to skvelý a chápavý manžel a
kamarát v jednom. Poskytoval po−
cit absolútnej istoty a bezpečia. 

Desiateho mája 2010 by uplynu−
lo 20 rokov, čo sa po prvý raz po−
bozkal so svojou manželkou Mar−
tuškou a začali spolu chodiť. Vtedy
ešte netušiac, že to bude vzťah

manželský, rodičovský, vzťah navždy
alebo ako sa hovorí, "kým nás smrť
nerozdelí". Pre Martušku bol Robko

prvý a jediný muž v jej ži−
vote.  A plán ísť o−
sláviť toto krásne

výro−

čie na predĺžený víkend do Patiniec,
bez detí, ostane už len plánom bez
naplnenia, rovnako ako mnoho ďal−
ších.  Nadovšetko miloval svoje dve
dcéry Nikolku a Natálku. Koľkokrát si
len tak z čistej spontánnosti vyrazili
spolu na výlet do obchodných cen−
tier, na nákupy, v lete k vode, do zoo−
logickej záhrady, nevynechali takmer
žiadne z pretekov rely v okrese...
Podporoval svoje deti v ich záľu−
bách. S Nikolkou, ako veľkou fanyn−
kou športu, bol na F1 v Budapešti na

Hungaroringu či na futbalovom zápa−
se Česko − Slovensko. 
Ako hrdý otec dvoch krásnych a ši−
kovných dcér chodieval na rodičov−
ské združenia − videl sa v nich, veril
im a plánoval pre ne ešte toľko uro−
biť. 

Bol prísny, no milujúci a sta−
rostlivý otec.  Keď odchá−

dzal za povinnosťami,
stále sa lúčil so svojimi
tromi dievčatami slo−
víčkom "Ahojte" a pu−
sou. Natálke sa jedna
pusa vždy málila, a
tak to bolo aj pri po−
slednom lúčení...
"Oci, ešte jednu pu−
su, ešte jednu, ešte
jednu…"  Tri pusy
na rozlúčku a v

slovku "ahojte" ukry−
té bolestivé ZBO−
HOM bez návratu.

Mnohí Robka po−
znali ako človeka,
ktorý nepoznal slová
"nedá sa, nemôžem,
nemám čas..." bol
priateľský a vždy o−
chotný pomôcť − ke−
dykoľvek, v ktorúkoľ−
vek hodinu. 

Ako kamarát to bol
líder dobrej nálady a
autorom trefných hlá−
šok. Dokázal viesť dl−
hé, priam filozofické
debaty na akúkoľvek

tému, vedel byť vážny a vedel sa aj
smiať.

Nestrácal pôdu pod nohami, vždy
na nej pevne stál. Mal jasný cieľ a od−
hodlane šiel za ním. Popasoval sa s
každou prekážkou, ktorú mu pripravil
život. Po každej z nich sa stával o−
dolnejším, silnejším a zocelenejším.
Na niekoho tak pôsobil neprístupne
až chladne, no bol to "len" jeho o−
chranný pancier. 

Miloval život! Miloval ho celým
svojim srdcom, každou bun−

kou
vo svojom tele. Žil na plný plyn...
Spánku venoval tak málo svojho
vzácneho času. 
A čo ešte miloval? − svoju rodinu,
priateľov, prácu, dobrú náladu, hud−
bu, filmy, bláznenie sa s deťmi, zmrz−
linu, pizzu, jazdu autom, motorky...

Ostalo po Tebe, Robko, prázdne
miesto a je veľa chvíľ a okamihov,
kde Ťa nikto a nič nikdy nenahradí.

Je to zvláštne, nepochopiteľné,
ako život jedného človeka     úplne
zastane a všetko ostatné ide ďalej...
Musíme ísť ďalej aj my, vieme, že
nám veríš, že to zvládneme, musí−
me... No zatiaľ ešte nechápavo hľadí−
me do prázdna a náš smútok je stá−
le vo fáze absolútneho odmietania. 
To predsa nemôže byť pravda, hovo−
ríme si už toľko dní a na cintoríne len
kopu kvetov vnímame a stále ne−
zmierení čakáme v Tvoj návrat. Chý−
baš nám, tak veľmi!

Hovorí sa, že  ten koho Boh mi−
luje, umiera mladý. Nás živí nádej z
viery, že nás počkáš, tam kdesi na
druhom brehu...

S LÁSKOU OD TÝCH, 
ČO ŤA MALI A NAVŽDY 

BUDÚ MAŤ 
RADI.

Robko...tak sa nám dobre tam hore maj 
a pošli správu, aký je raj...

Venované tragicky zosnulému Róbertovi Bertnáthovi

Vo chvíľach, keď  ťažko hľadajú sa slová,
skúsim riadky...

Prečo bol Tvoj život taký krátky?
Prečo  Boh náhle dohral

rozohraný šach?
Všetko čo bolo, mení sa v prach...

Prečo bez rozlúčky zavrel si oči?
Prečo Zem sa ďalej točí?
Prečo ďalej slnko svieti?

Plačem tu ja, i deti...

Prečo míňajú sa chvíle, miesta?
Prečo mám pred očami Tvoje gestá?
Prečo mi v ušiach znie Tvoj smiech?

Srdce mám na dlani, ľadové jak sneh...

Prečo neviem robiť zázraky?
Prečo nezmení sa slnko na mraky?
Prečo pomaly strácam silu − reč?
Si stále so mnou, i keď si preč...

(Švagriná Janka.)

Ak horolezec umrie v horách, hovorí sa, že umrel peknou alebo takou smrťou
akou by chcel. Robko miloval všetko okolo áut − zvuk motora, vôňu benzínu...
Ako skvelý mechanik dokázal svojou pedantnosťou a pracovitými rukami
spojazdniť každé auto... rozumel im, a oni rozumeli jemu.

Keď

Hladia ma jarné
Slnečné lúče

V oblakoch počujem

Zaštrngať kľúče                                         
               

Verím, že Boh 

Ti bránu otvára
Dúha je Tvoja 

Pozvánka do raja

Prosím tu pokorne

Svätú Matku, 

Aby si mal očistu

Rýchlu a krátku

Pokorne prosím

Dobrotivú Matku, 

Aby Ti Ježiš
Ukázal skratku

Do rajskej záhrady.

Spínam ruky, prosím svätých

Nech ukážu Ti cestu

Verím, že si vyštartoval 

K najkrajšiemu miestu. 

Tak sa nám dobre 

Tam hore maj 

A pošli správu
Aký je raj.   

(Švagriná Janka)

Bernáthovci v najšťastnejších chvíľach svojho živo−
ta... Dnes už, bohužiaľ, bez dôležitého článku šťast−
nej rodiny − bez otca a manžela Róberta, ktorému
zlomok sekundy vzal život a všetky krásne plány...

* 22.9.1973
† 27.3.2010

Nikto tomu nemôže uveriť. Verím, že sa tam hore raz všetci stretne−
me, Ty, mamina, ja a Naty − lebo čo život rozdelí, smrť spojí naveky.
Už teraz sa teším, ako veľmi ťa vyobjímam. Dala by som všetko na
svete, aby som ešte raz mohla vidieť ten tvoj krásny úsmev. Bol si
taký mladý, plný života, mali sme toľko plánov, tak sa pýtam PREČO
tak skoro a nečakane? Som pyšná, že som tvoja dcéra, a že som
presne ako ty. Bol si ten najlepší ocko a najsprávnejší človek na sve−
te, nikdy sa nezmierim s tým, čo sa stalo, ale sľubujem Ti, že sa o
maminu a Natálku postarám. Viem, že tu budeš navždy s nami. Bu−
deš nám chýbať a nikdy na teba nezabudneme. Budem bojovať s bo−
lesťou v srdci, ale zostali mi krásne spomienky na spoločné výlety,
dovolenky, tvoje trefné hlášky, s ktorými "si dal každého dole" , tvo−
je názory na život, spoločné kilometre a niekoľkohodinové debaty v
odťahovke. Viem, že si teraz v nebíčku a čakáš na nás. Drž mi flek
Fotrík, niekde blízko vedľa teba. Patrí Ti moje obrovské ĎAKUJEM za
všetko, čo si pre mňa urobil a za to všetko, čo si mi dal do života.
Navždy Ťa budem milovať ...                       Tvoja dcéra NIKOLKA

Róbert nadovšetko miloval svoju rodinu.
Manželku Martušku i dcérky 

Natálku a Nikolku (na fotografii)



* JARKO RECHTORÍK
− Bol si pre mňa keď som havaroval a
spýtal si sa ma: ”Kde si tak letel? Ško−
da, že sa ťa to nemožem opýtať teraz.

* JÁN PASIAR
− Jaro, aj mňa odťahoval práve Robo,
keď som sa “vytrieskal” na aute. Len
som mal viac šťastia, auto mi “viselo”
na kríži, vďaka čomu som sa nezrútil
do priekopy... Robo ma vtedy odtiahol
do servisu...

* LADISLAV SABINOVSKÝ  
−Žijem život, ktorému niečo chýba!?

Chýba mu soľ a tou soľou bol pre môj
život, Robo! Ako jeden z mála ľudí si
ma vážíl a bol ku mne priamy, otvore−
ný a úprimný. Veľmi mi chýba a nikdy
sa s tým nezmierim, že sa s ním už
nemôžem stretnúť a porozprávať aj na−
priek tomu, že mal svoj názor a bol
veľmi rozumný, dal si odo mňa poradiť.
To som si cenil ako vrchol nášho pria−
teľstva.

Svet je pre mňa prázdny, to miesto,
čo ostalo, už nikdy nikto nevyplní, lebo
dobrých priateľov v živote človeka je
len strašne málo − teda jeden dvaja
maximálne a ja som to maximum mal,
bohužiaľ len mal. Aj keď vo svete o−
stalo prázdne miesto v mojom srdci
nie, lebo ste tam stále dvaja moji naj−
lepší priatelia Petrík a Róbert... Ďaku−
jem vám za všetko, čo ste pre mňa
spravili a robíte bez ohľadu na to, či ste
v tom reálnom svete alebo len v mo−
jom srdci! Nikdy nezabudnem na Rob−
ka a nikdy sa s tým nezmierim. Ďaku−
jem mu za veľa a som hrdý na to, že
som bol jeho priateľom, teda aj stále
budem! My všetci si ho budeme pa−
mätať ako pracovitého, zodpovedného
človeka plného energie a nápadov a
rád, ktoré nám dával do života.

* JOZEF KALMÁR 
− Stále tomu nemôžem uveriť!

* LEONARD BABIC  
− Robko Bernáth bol veľmi vzdelaný

človek. Stále hovoril dušou, bol to
skvelý človek. Mal som ťa neskutočne
rád, ja viem že si určite v nebíčku.... 
* NATÁLIA BERNÁTHOVÁ

Robko Bernáth bol najlepší otec na
celom svete. A tie výlety, čo sme
spolu zažili... Nezabudnem...
Je mi za ním veľmi smutno,
a keby sa dalo pootočiť
zemeguľou naspäť, tak
veľmi by som mu chcela
dať posledné ,,ZBO−
HOM". Nebol to len veľ−
ký tvrďas, ako si niekto
myslel, ale najmä citli−
vý človek, ktorý mal
čisté srdce a krehkú
dušu. Niektorí ľudia si
mysleli že Róbert Ber−
náth bol zlý človek...
Im chcem odkázať ze
sa veľmi mýlili. PO−
DĽA MŇA TO BOL
NAJLEPŠÍ ČLOVEK
NA SVETE. A milo−
vali sme ho dúfam
že všetci. Nikdy ne−
zabudnem na tie

chvíle, keď sme sa hrali, spievali si,
tancovali a kadejako šantili. Nikdy som
nechcela, aby sa toto stalo. Ale verím,
že on sa na nás bude z hora dívať a
našepkávať na písomkach...

* MARIANA BABICOVÁ
− ...cítim chvenie v celom tele, keď se−
dím za klávesnicou a píšem ti do neba,
švagor... Mala som ťa rada od prvého
momentu, ako som ťa videla,
obdivujem ťa, ako si do−
kázal pracovať a sta−
rať sa o svoje tri
dievčatá. Čo všet−
ko si dokázal
sám, svojimi
pracovitými ru−
kami. Mám po−
cit, že si tu, ale
to prázdno ktoré
na mňa dolieha a
našepkáva, že sa
predsa len čosi
zmenilo. Ešte v uto−
rok som cítila tvoju prí−
tomnosť, teraz už len prázdne
izby... Viem, že si v nebi. Sľubujem ti,
že sa budem starať o Natálku, Niku a
Martušku, ako len budem vedieť... Ni−
kdy na teba nezabudneme, v našich
srdciach ostávaš navždy.... Mám v pa−
mäti milión úsmevných spomienok a
tie si uchovám navždy. S láskou od
Mariany a krstného syna Leonardka...
(ktorý plačúc povedal: "Mami, krstný je
hrdina, lebo obetoval vlastný život, aby
mohli žiť tí, ktorí išli po tej ceste, a aby
sa vyhol autu ktoré išlo oproti...."

* MARTINKO ĎUROV
− Verím, že dobrí ľudia nikdy skutočne
neumrú. Aj keď odídu z tohto sveta, to
podstatné, čo sme na nich milovali ako
úsmev, názory či láskavosť, tu zostane
navždy. Je teda len na nás, či si do−
kážeme uchovať živú spomienku na
ich výnimočnosť... Úprimnú sústrasť...
Je mi to veľmi ľúto.

* JAKUB ŠPALDOŇ
− Robko, Robko môj, čo sa to len sta−
lo, bože dobrý?!... Ľúbime ťa všetci...
Navždy!

* ŠTEFAN  STRHÁRSKY
− Škoda, že to všetko nebol len zlý

sen... Bol to veľký páááán!!! Človek, na
ktorého sa nezabúda. Rešpekt! 

* ADRIÁNA MELICHOVÁ
− Robino, nebola som na poslednej

rozlúčke s Tebou. Pracovala som, ale
keby som aj nebola v práci, tak by som
na Tvoj pohreb neprišla, nezvládla by
som to... Zapálená sviečka za Teba

mi Ťa pripomínala... Myslím na
Teba od tej nešťastnej uda−

losti každú sekundu a ne−
chcem tomu stále uveriť.
Každému z nás sa pri
narodení začne písať
kniha osudu, len na ne−
šťastie sa Tebe veľmi
skoro dopísala a zatvo−
rila. Keď mi zomrela
mamina, mala 34 rokov,

vtedy mi to babka vysvet−
lila tak, že Boh si zlých ľudí

do neba neberie... Ale prečo
takých mladých??? Každý, kto

Ťa poznal, nikdy na Teba nezabud−
ne... Spinkaj sladko.

* DIANA BYSTRIANSKA
Robko, budeš nám strašne chýbať, ale
navždy ostaneš v našich srdciach,
mysliach a spomienkach... Nikdy na
Teba nezabudneme...

* IVANA SOKOLOVÁ
− Môj anjelik v kúte stál, z diaľky sa na
teba pozeral...usmieval sa pritom pla−
kal, láska neha to ho láka...v myšlien−
ke ho veľká slza zaliala, zabudnúť na
teba to je odvaha. Myslel na teba kaž−
dú noc, v zápätí volal o pomoc. Ne−
mohol zabudnúť na svoj sen, kde teba
stále uvidel. Bol si tam s ním noc i deň,
ľúbil ťa a ty ho ...tiež...Prišlo ráno skon−
čil sen, anjelik plakal noc i deň. Ten
anjelik som iba ja, ľúbim ťa to prisa−
hám...najprv som ti neverila, teraz aj
snu uverila. Tvoje slová a tvoj hlas,
chcem počuť znova zas a zas.

* PETER ORAVEC
− Bol to výborný chlapík. U neho ne−

existovalo nedá sa,

nemôžem, nechcem. Veľká strata pre
rodinu, pre kamarátov, pre kolegov.
Ale je až veľmi veľa spomienok na to,
aby niekto zabudol. Zostane vždy s
nami.

* LACO ŠUSER
− Veľmi nám budeš chýbať, celej rodi−
ne. V našich srdciach nikdy nepresta−
neš žiť. Úprimnú sústrasť celej rodine.

* JÁN PASIAR 
− Strašné. Neskutočné a neuveriteľné.
Ešte nedávno sme ako deti spolu s o−
statnými z Tučekovej a z horného kon−
ca, od mesta, tvorili jednu veľkú par−
tiu... Boli sme všetkým, čím sme byť
chceli  − Indiánmi, pretekármi, športov−
cami, hrdinami... ako deti... Nechcem
napísať − spomínate Tina, Vlado, Maťo,
Andrea, Milan, Jano... Ja...som si spo−
menul. Uprimnú sústrasť Martuška a
deti. JP

* ANDREA ĎUROVOVÁ  
− Celé dni mi mysľou lietajú spomien−

ky ... zbrojnica, Banštiak, silvestrovské
chaty, starý dom, bufet na ihrisku,
atď... a to sme boli ešte skoro ako de−
ti, ale bolo to najkrajšie obdobie...

* ZUZANA JOMBÍKOVÁ
− Odišiel človek, na ktorého ste sa

mohli spoľahnúť a len čas môže zoce−
liť tak veľkú ranu. I keď telo je mŕtve,
obraz vo vašich dušiach zostáva. Pra−
jeme Vám, aby ste dokázali aspoň
sčasti prekonať túto veľkú životnú stra−
tu. Kto žije v srdciach svojich milých,
nie je mŕtvy, je len vzdialený. Úprimnú
sústrasť.

* RENÁTA HUDECOVÁ
− Veríme, že dobrí ľudia nikdy skutoč−

ne neumrú. Aj keď odídu z tohto sve−
ta, to podstatné z nich tu zostane na−
vždy. Je teda len na nás, či si dokáže−
me uchovať živú spomienku na ich vý−
nimočnosť... Úprimnú sústrasť... 

* HARNOVÁ  ĽUBICA
− .... je smutné, že ten tam hore si za−
se k sebe zobral mladého a dobrého
človeka, ktorý chcel žiť, plniť si svoje
sny a túžby. Prečo???  Vari tam hore
ho niekto potrebuje viac ako tu jeho ro−
dina, deti, priatelia?... Nespravodlivé...

* FILIP ŠPALDOŇ
−Posledné zbohom, od “Fosy” a “ma−
lej Fosy” (tak ako si nás volal). Budeš
nám veľmi chýbať...

* ELENA HUDECOVÁ
− Jeho život bol krátky, no určite

krásny. Nech Vám vo Vašich spo−
mienkach ostanú len tie najkrajšie
chvíle. Úprimnú sústrasť celej rodine
a ľuďom čo ho milovali.

* ADRIÁN SOKOL
− Keď som sa ho bol naposledy o−
pýtať v garáži (26.3.), že kedy mô−
žem prísť, aby mi pozrel auto,  po−
vedal, že má teraz toho veľa, ale
nech sa zastavím hocikedy, keď
tam bude... 

V posledných rokoch som s
ním trávil málo času, až na
tú dovolenku v Chorvátsku.
Keby nebolo tej, tak mám
veľké výčitky.

7/ 26.apríl 2010Venované tragicky zosnulému Róbertovi Bertnáthovi

V čase uzávierky tohto čísla vyjadrilo sústrasť pozostalým svojím zaregistrovaním sa v skupine 
“Róbert Bernáth - česť jeho pamiatke” prostredníctvom sociálnej siete facebook až 980 ľudí. 

Tu sú ich niektoré vyjadrenia, ktoré uverejňujeme na našich stránkach po dohode s pozostalými:

Virtuálnu sústrasť vyjadrilo takmer tisíc ľudí

Róbert spí svoj večný spánok pod kvetinovou perinou... Na poslednej ceste ho vyprevadilo 
okrem rodiny a príbuzných aj mnoho jeho známych a priateľov. Všetkým bude neskutočne chýbať...
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K tým ľuďom, ktorí svoju prácu,
povolanie i svoj podnik milovali a
nezabúdajú na všetko,  čo vďaka
alebo kvôli nej prežili,  patrí aj Ján
Frič z Veľkého Krtíša. Nedávno o−
slávil sedemdesiatku, ale ani po 15
rokoch od odchodu do dôchodku
tento vyučený baník na svoju prácu
a miesto,  kde strávil 42 rokov živo−
ta nezanevrel. Milým  darčekom k o−
krúhlemu životnému jubileu bola pre
neho návšteva pracoviska  Bane
Dolina, a.s.,  kde strávil takmer celý
svoj pracovný život. Zorganizovala ju
pre neho  dcéra Eva Čopeková.  

S nostalgickými spomienkami v
spoločnosti svojej dcéry Evy a vnuka
Ivana Havka vstupoval do vestibulu
Bane Dolina, ktorý dôverne pozná a
kde ho privítal jeden z predstaviteľov
súčasnej akciovky Ing. Branislav Moj−
žiš. S úsmevom na perách počúva
J.Frič odborné rady Ľuba Galla, ako sa
správať v podzemí, aby sme bezpečne
z jej útrob znovu vyšli na povrch. Bez−
pečnostné školenie venované skôr ro−
dine, však ani J. Frič nebral na ľahkú
váhu, lebo vie, že práve dodržiavanie
bezpečnostných predpisov mnohým
baníkom pomohlo vyhnúť sa úrazom,
či predísť nešťastiam. 
J. Frič: "Ja som, na šťastie,  nikdy
nemal žiaden úraz, alebo ma nepo−
stihlo žiadne nebezpečenstvo, pri
ktorom by som musel použiť zá−
chranné pomôcky." 
Čo však používal denno−denne pri svo−
jej práci sú fáračky, lampa a prilba, ne−
odmysliteľná súčasť baníkovej výbavy. 
J. Frič: "3014. Toto číslo si budem
pamätať do smrti. Je to číslo vešia−
ka, ktoré som dostal pridelené pri
nástupe do bane a mal som ho až
do odchodu do dôchodku. A vedľa
mňa mal miesto niekdajší nápadník
mojej dcéry." Dodáva s úsmevom pri
spomienke na svojich kolegov. V mys−
li sa mu určite preháňajú spomienky,
koľkokrát stúpal spolu s nimi po 

kamenných schodoch do lampárne,
kde fasovali banícke lampy, čelové
svetielka prerážajúce tmu podzemia.
Koľké tisíce nôh stúpali týmito kamen−
nými schodmi, až ich zodrali a koľkí ba−
níci nimi schádzali ku koľajovému zo−
radišťu, aby sa vláčikom dopravili na
svoje pracoviská. Dlhých i krásnych 42
rokov bol medzi nimi i Ján  Frič. Teraz
už iba po vlastných nohách vstupuje
spolu s dcérou, vnukom, odborovým
predákom Bane Dolina Stanislavom
Petrůjom, šéfom veľkokrtíšskych zá−
chranárov Alfonzom Petényim a vede−
ní štajgrom Ladislavom Šterbinským
novou úpadnicou do podzemných
priestorov, v ktorých sa ešte ťaží ne−
rast, ktorý pomohol k rozvoju tohto re−
giónu.

NA STENE 
NEZVYČAJNÉ TICHO 
Pomaly schádzame  do útrob zeme a
aj keď sa teraz ťaží v hĺbke približne 42
m, pre tých, ktorí sú v podzemí po pr−
vý raz, vzbudzuje baňa zaslúženú úctu
a obdiv k práci ľudí, ktorí v tomto sties−
nenom priestore iba pri mihotavom
svetle lámp dokážu pracovať toľké ro−
ky. 
Dcéra Eva hovorí: "Teraz si viem už
lepšie predstaviť, ako sa tu robí.
Viem sa lepšie vžiť do pocitov, o
ktorých nám otec doma rozprával a
viac si vážiťm prácu, ktorú tu baní−
ci odvádzajú." 
Prechádzame mokrými chodbami, zo

stien cvrčí voda a pod nohami nám
strieka uhoľné blato a bahno. Vôňu uh−
lia cítiť aj pri každom nádychu a J. Frič
vysvetľuje dcére a vnukovi, ako sa ra−
zia chodby, na čo sa používa doprav−
ník a ako on, ako hlavný strelmajster
navrtával diery, vkladal do nich výbuš−
niny a odpalom pomáhal raziť cestu
novým chodbám, urobil cestu k novým
uhoľným slojom. Počas rozhovoru sa do−
stávame k stene, na ktorej sa pomocou
kombajnu v súčasnosti ťaží uhlie.
J. Frič: "Je tu nezvyčajné ticho. Po−

čas mojej kariéry aj v nedeľu bolo

pod zemou viac ľudí
ako teraz v pracovný
deň. Počas hlavnej
pracovnej zmeny bolo
pod zemou aj viac ako
1 000 ľudí. Bol tu fr−
mol. Ale časy sa me−
nia."

Veru, vďaka útlmové−
mu programu tu oproti
takmer dvom tisíckam
baníkov spred dvadsia−
tich rokov pracuje pri−
bližne 250. Robí sa iba
na jednu zmenu a po−
obede sú pod zemou
iba prípravári. K jednej
partii chlapov sme sa

dostali, keď sme sa predrali okolo
kombajnu a dopravného pásu k chod−
be súbežnej s tou, ktorou sme do pod−
zemia prišli. Baníci zagratulovali J. Fri−
čovi k okrúhlemu jubileu, prehodili spo−
lu zopár slov a potom sme ich už ne−
chali pokračovať v práci. Pomaly sme
sa vydali na povrch, zanechávajúc za

sebou spomienky na zašlú slávu Bane
Dolina a vyslovujúc presvedčenie, že
aj keď v menšej miere, práce vo veľ−
kokrtíšskej bani budú pokračovať nie−
len do roku 2012, kedy by sa malo
skončiť. 
Banskými chodbami postupujeme po−
maly k dennému svetlu, ktoré na nás
čaká v diaľke a J. Frič hovorí o doj−
moch z jeho vari poslednej návštevy
svojho bývalého pracoviska. 
J. Frič: "Som rád, že som mohol po
rokoch znovu navštíviť podzemie a
pripomenúť si svoje pracovné roky.
Ďakujem svojej rodine, že mi pri−
pravila takýto darček a vedeniu Ba−
ne Dolina i odborov za to, že mi to
umožnili. Je mi však smutno z toho,
že baníctvo vo V. Krtíši pomaly za−
niká. Malo by sa v ťažení pokračo−
vať, veď uhlia je pod zemou dosť.
Žiaľ, len stále ťažšie a ekonomicky

náročnejšie sa dostáva na povrch.
Vzdávam úctu chlapom, že aj v
týchto ťažkých podmienkach naďa−
lej šíria dobré meno veľkokrtíš−
skych baníkov. Verím, že v tejto
práci budú ešte dlho pokračovať." 

NAMIESTO 
ČAŠNÍKA BANÍK 

Ako sa ale rodený Záhorák, ktorý det−
stvo prežil v Bratislave, dostal k baníc−
tvu a do V. Krtíša? 
"K baníctvu som sa nedostal hneď.
Ja som sa najprv učil za čašníka. A
aj tam sa mi darilo. Učil som sa v
hoteli Carlton a obsluhoval som aj
na nejakom straníckom zjazde. Ten
sa mi ale stal osudným. V posledný
deň som sa dostal do konfliktu s
jedným hosťom. A aj keď mi dal za
pravdu aj neďaleko sediaci policajt,
i dáma, ktorá bola s tým hosťom
hovorila, že nemá pravdu, nedal si
povedať. Tak som si povedal, že sa
nenechám urážať takýmito ľuďmi a
odišiel som sa učiť za baníka do
Novák. Už po prvých dňoch som
vedel, že to je to pravé pre mňa. Ba−
nícki učni v tej dobe, v polovici 50−
tych rokov minulého storočia,  mali
nemalé výhody. Mali zadarmo uby−
tovanie, stravu, cestovné a obliekli
nás ako generálov. Keď som po pr−
vý raz prišiel domov v baníckej uni−
forme, tak sa ma mama pýta: "Sy−
nak,  a u ktorých to slúžiš?" 
Aj v škole som mal okolo seba ľudí,
ktorí chceli a vedeli naučiť. Keď
sme boli na prehliadke bane, práve
pripravovali odstrel. Bolo tam plno
farebných káblikov, čo sa mi páčilo
a keď predák vydal povel: "Páľ!",
vedel som,  čo chcem na bani robiť
a kde aj s mojim chatrným yzickým
fondom môžem veľa dokázať. 
Bol som dobrý preto, že som vedel
robiť svoju robotu.  Mal som maj−
strov, ktorí chceli a mali záujem uč−
ňov naučiť.  Ukázali mi ako navŕtať,
koľko patrón dať do diery, ako ju u−
pchať. Rozprávali, vysvetľovali a u−
kazovali. Mali na to čas. Nie ako
dnes. Vnuk sa učil za  automecha−
nika a skoro ani auto nevidel." 

(Pokračovanie na str.9)

BÝVALÝ BANÍK JÁN FRIČ Z VEĽKÉHO KRTÍŠA

SEDEMDESIATKU OSLÁVIL V PODZEMÍSEDEMDESIATKU OSLÁVIL V PODZEMÍ
Sprevádza nás od narodenia až po posledné chvíle, ktoré trávime v tomto krásami opradenom svete. Po−
známe ju v rôznych podobách, keď po prvý raz otvoríme oči, až kým ich navždy nezatvoríme − láska. Ma−
terinská, detská, tá nádherná prvá i krásna, niekedy možno ťažko skúšaná partnerská, láska k rodnej ze−
mi, rodnému mestu, prírode ba i k práci. Možno sa to niektorým, ktorí sú dlhodobo evidovaní na úrade
práce zdá byť čudné, ale aj láska k práci dodáva človeku silu prekonávať rôzne životné prekážky.

Výklad Ľ. Galla ako správne používať
záchranný dýchací prísttroj  si pozorne
vypočuli hlavne dcéra a vnuk J. Friča. 

Dôverne známa lampáreň, ktorú má
na starosti Jozef Gallo (vľavo). Spo−
lu s J. Fričom sa na slávnostné fá−
ranie tešil aj odborársky predák Ba−
ne Dolina S. Petrůj. 

Aj na takejto lokomotíve pracoval
pred dôchodkom J. Frič.

J. Frič si v podzemí mal čo
povedať aj s vedúcim závodnej
záchrannej stanice Alfonzom
Petényim. 
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Návštevníci v ňom nájdu ubytova−
nie, bazény s termálnou vodou, sau−
ny, posilňovne a ďalšie zariadenia
pre fitnes a welness. K nepoznaniu
bude aj vonkajší areál. Veľký bazén
rozdelia na dva a celkovo bude na
kúpalisku v D. Strehovej 5 bazénov.
Medzi nimi aj bazén s 56 m tobogá−
nom, sedací bazén s vodou teplou
40°C i bazén pre deti.  Nové budú
šatne, sociálne zariadenia i priestory
pre murované predajné stánky. Sna−
hou stavebníkov i investorov je, aby
návštevníci už v budúcom roku moh−
li v plnej miere využívať všetky služ−
by, ktoré bude aquapark ponúkať a
cítili sa v príjemnom prostredí čo naj−
lepšie.                             −P.G.−

Stavba medzi tým pokročila a v naj−
bližšej dobe by mali pracovať na in−
žinierskych sieťach. Práve dlhá ryha
potrebná na položenie týchto sietí je
vhodným miestom na archeologický
prieskum. Približne 2 týždne praco−
vali archeológovia v D. Strehovej a
nálezisko ich znovu prekvapilo. 
Mgr. Ján Beljak, PhD: "Našli sme

tu úlomky z neolitu, mladšej ale−
bo staršej doby bronzovej z ro−
kov 1 000−1 500 p.n.l. Ide pravde−

podobne o pilínsku alebo kyjatic−
kú kultúru. Potešili nás ale po−
merne bohaté nálezy z ranného
stredoveku, teda z rokov 800−900
n.l. Z tej doby sme tu našli úlom−
ky šperkov, náradia i nádob s veľ−
mi peknou výzdobou." 
Ako dopĺňa  Mgr. Ján Beljak, PhD,

nález a potvrdenie osídlenia z včas−
ného stredoveku má pre oblasť
stredného Poiplia veľký význam a je

pozitívnym prínosom do histórie toh−
to územia. Čo však archeológov prí−
jemne prekvapilo je rozľahlosť histo−
rického osídlenia. A. Loydl: "Podľa
našich odhadov a nálezov sa o−
sídlenie pravdepodobne ťahalo
od prvých domov obce Vieska
cez areál kúpaliska smerom na D.
Strehovú, kde sú najbohatšie ná−
lezy. Veľkosť sídla odhadujeme
na 7−8 ha." 

Spokojnosť s náleziskom v areáli
rýchlo rastúceho aquaparku neskrý−
val ani riaditeľ Obecného podniku
služieb v D. Strehovej Ján Hriň. 
J. Hriň: "Veľmi sa tešíme, že v na−
šom areáli môžeme budúcim ná−
vštevníkom ukázať miesto, kde
sídlili naši predkovia už pred viac
ako 3 000 rokmi. Veríme, že aj to−
to nálezisko priláka do našej ob−
ce turistov. Niektoré nálezy, ktoré
sa tu našli, by sme radi vystavili
aj vo vestibule nového hotela,
ako to podľa predbežných roko−
vaní prisľúbili zástupcovia Pa−
miatkového ústavu a SAV."  

−P. GAŠPAROVIČ−

(Dokončenie zo str.8)
Po vyučení začal J. Frič pracovať v Nová−

koch, a ako hovorí do V. Krtíša ho priviedla
láska. 
"Svoju budúcu manželku Zuzanu som

po prvý raz videl v Novákoch. Keď sa jej
rodina presťahovala do V. Krtíša, prišiel
som sem aj ja. Zobrali sme sa a sme spo−
lu stále. Narodili sa nám tri deti. Dcéra
Evka žije s nami, druhá žije vo Švajčiar−
sku a syn jazdí na kamióne od Severné−
ho pólu až po Stredozemné more." 

VO SVOJOM ODBORE
SOM BOL ESO

Po príchode na Baňu Dolina začal J. Frič
pracovať najprv ako rúbač a potom ako
hlavný strelmajster, vedúci skladu výbušnín a
pred odchodom do dôchodku ako lokomotí−
var. Najdlhšie však pracoval ako strelmaj−
ster. "Svoju robotu som vedel robiť. Bol
som dobrý preto, že som mal majstrov,
ktorí ma to naučili. Ja keď som navŕtal a
odstrelil, tak chlapi z príruby mohli ísť do−
mov. Hladká robota. Nie všetko je v sile
a veľkých svaloch. Moju prácu si vážilo aj
vedenie bane. Keď som potreboval byt,
tak vtedajší námestník Ing. Bittner predo
mnou ušiel z kancelárie. Išiel som za vte−
dajším riaditeľom Michalom Ondirkom a
hovorím mu "Mišo báči, Bittner mi ušiel z
kancelárie, keď som si pýtal byt a nechal
ma tam."  "Choď domov, byt máš" pove−
dal mi. To bolo všetko. Nepotreboval
som sa klaňať, prosiť. Bol som také eso.
Mňa chceli všade. Lebo som vedel robiť
svoju robotu. Nerobil som však len pod
zemou, ale žiadali si ma aj inde. Robil
som napr. pre poľnohospodárov, kde
sme pomocou výbušnín rozhadzovali
hnoj  alebo pri kopaní studní. Moja robo−
ta bola tak dobrá a presná, že ma nieke−
dy volali aj do dielne a pomocou výbuš−
niny sme rozoberali súčiastky. Napr. sek−
cie, ktoré sa nedali inak rozobrať. Ja som
banícku robotu vedel robiť ako "pán ba−
ník". Za to ma aj ocenili. Dostal som dve
vyznamenania počas môjho pracovného
života. Nejde tu však len o samotné vy−
znamenanie. Mal som z neho aj rôzne vý−
hody. Mohol som napr. chodiť častejšie
na rekreácie ako iní. Trikrát do roka do
Juhoslávie. Za 300 korún. A čo bolo pre
baníka 300 korún?!"

DARČEK RODINY Z LÁSKY
PRE LÁSKU K PRÁCI

Čas však nezastavíš a roky pribúdali aj J.
Fričovi. Keď dovŕšil 55 rokov, odišiel v roku
1995 do dôchodku, o ktorý nežiadal. 
"Nič som nevedel. Ráno som išiel do

práce ako obyčajne a domov som už išiel
ako dôchodca. Boli sme vtedy viacerí,
ktorí sme mali odpracovaný potrebný
počet rokov na výsluhový dôchodok. Ve−
denie bane vybavilo všetky potrebné pa−
piere. Nemuseli sme sa o nič starať." 

Takto končil svoje rozprávanie o svojom
pracovnom živote v podzemí ešte stále  čulý
sedemdesiatnik Ján Frič. Z jeho rozprávania
i dobrej nálady, ktorá vládla počas návštevy
na jeho bývalom  pracovisku je cítiť, že lásky
potrebnej k spokojnosti človeka mal a má v
sebe Ján  Frič na rozdávanie a veľa jej aj do−
stal on sám. A aj teraz, keď si už v pokoji u−
žíva jeseň svojho života, je jeho súčasťou i
lásku. Veď aj tento nezvyčajný darček k ži−
votnému jubileu, ktorý mu venovala jeho ro−
dina, je prejavom vďaky a lásky manželovi,
otcovi i dedkovi. Takže ešte veľa krásnych
rokov uprostred vašej milujúcej rodiny, pán
Ján Frič a ... "Zdar, boh!"   

−PETER GAŠPAROVIČ − 

V zime sa budeme kúpať v aquaparku 

NÁVŠTEVA 

PO ROKU 
D. STREHOVÁ ARCHEOLÓGOV
ZNOVU PREKVAPILA

Približne rok po prvých archeologických prieskumoch na stavenisku nového aquaparku
v D. Strehovej sa Mgr. Ján Beljak, PhD. a Albert Loydl z Archeologického ústavu Slovenskej
akadémie vied,  vysunutého  pracoviska Zvolen,  spolu s  Kristínou Kučerákovou študentkou
5. ročníka archeológie univerzity v Trnave,  na nálezisko vrátili. 

Mgr.  Ján Beljak, PhD. vy−
zdvihuje význam tohto nále−
ziska pre doplnenie histórie
stredného Poiplia.

Časť 
historických 

úlomkov, 
ktoré sa našli 
v D. Strehovej

ukazuje 
A. Loydl.  

"... a tam bude bazén
pre deti!" , s hrdos−
ťou nás po rozosta−
vanom rekreačnom
zariadení sprevádzal
riaditeľ Obecného
podniku služieb v D.
Strehovej Ján Hriň. 

Rehabilitačný komplex bude po−
núkať ubytovacie služby i mož−
nosti na oddych a pohybové akti−
vity.

Nové bazény a nové predajné stánky pomaly dostávajú konečnú podobu. 

Nový areál aquaparku v D. Stre−
hovej rastie ako z kvalitnej ter−
málnej vody, aj keď dlhá zima sa
podpísala na miernom časovom
sklze oproti pôvodným plánom.
Počas leta nebude kúpalisko v
prevádzke ako sa pôvodne plá−
novalo, ale budovu rehabilitačné−
ho komplexu by v novembri už
mali otvoriť.
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Tento školský rok sme si za hlavný cieľ
zvolili zavedenie separovaného zberu a o−
pätovné využívanie odpadov. Aby sme žia−
kov motivovali k tejto činnosti, so žiačkami
IX.A triedy sme 26. marca 2010 pripravili
program: Prezentácia "Zelenej školy" a
Módna prehliadka.
Prezentáciou sme žiakom celej školy priblí−
žili myšlienku "Zelenej školy" a význam se−
parovania a opätovného používania odpa−
du pre životné prostredie, a aby sme žia−
kov zaujali, zorganizovali dievčatá módnu
prehliadku šiat, ktoré boli vyhotovené z od−
padového materiálu − zo sáčkov, igelito−
vých tašiek, plastových fliaš, papiera... vrá−
tane módnych doplnkov z týchto materiá−
lov.
Dievčatá zožali veľký úspech a ich výkon
bol ocenený veľkým potleskom
Ďalšou aktivitou starších žiakov bolo vyho−
tovenie košov na separovanie z kartóno−
vých krabíc, ktoré sme vyfarbili na žlté a
modré. Tie sa v najbližších týždňoch obja−
via v každej triede a učebni. 

Mgr. KLAUDIA VAJOVÁ

V premietacej sále krajskej hvez−
dárne a planetária sa zišli filmoví
tvorcovia banskobystrického kraja,
aby prezentovali svoju najnovšiu
tvorbu a zároveň zabojovali o po−
stup do celoštátneho kola tejto sú−
ťaže. Súťažnú projekciu tvorilo 38
filmov rôzneho tematického, žán−
rového a technického spracovania.
Súťažné filmy zaradené do viace−
rých skupín a kategórií spolu s au−
tormi sledovala odborná porota −
vysokoškolskí pedagógovia z Aka−
démie umenia Banská Bystrica.
Vyše šesť hodinová projekcia bola
zaujímavá, poučná i zábavná. Fil−
my boli dobre zvládnuté nielen po
obsahovej, ale aj technickej strán−
ke. 

Po vyhlásení výsledkov zažiarili
na amatérskom nebi tie najlepšie

filmové hviezdy, medzi, ktorými bo−
li aj autori z okresu V. Krtíš. V sú−
ťažnej skupine "A" zo 17 filmov zís−
kal Róbert Tóth z V. Krtíša dve pr−

vé miesta za experimentálny film
"ŽIVOT" a filmovú zvučku "CINEA−
MA 2010". Ing. Ivan Vredík a Šte−
vo Plevo z FK Urtica Žihľava zís−
kali 3. miesto za hraný film "HIW 2
(Humor Indian Western)".  Ďalej
Ing. I. Vredík získal 1. miesto za vi−
deoklip "JAK TO BYLO WALDE−
MARE?" a 3. miesto za reportáž
"BEAVER CITY (Bobrie mesteč−
ko)". Dušan Dojčiar z Haliče za
hraný film "PRÍSLOVIA TROCHU
INAK" obdržal 2. miesto. Zlatým
klincom v tejto súťažnej skupine

bol reportážny film "TAT TVAM
ASI" od autorskej dvojice Stanky
Bariakovej z M. Kameňa a Juraja
Jedináka z Bratislavy. Odborná
porota tomuto filmu udelila 1. mies−
to a zároveň Hlavnú cenu filmovej
prehliadky. Filmová reportáž bola
výsledkom dvoch nadšených cyk−
listov a zároveň skúsených filmá−
rov, ktorí sa rozhodli spoznať indic−
ké Himaláje a krajinu pod jej štítmi,
obyvateľstvo, kultúru, tradície a ná−
boženstvo.  V súťažnej skupine "D"
z 12 študentských filmov získal I−
van Vredík, ml., 1. miesto za doku−
mentárny film o hercovi Ivanovi
Palúchovi, ktorý sa niesol pod náz−
vom "IVAN ZAKÁZANÝ". Tieto a
ďalšie ocenené filmy boli odporu−
čené na celoštátnu prehliadku do
Piešťan koncom mája.
Odborná porota v rámci hodnote−
nia konštatovala vzrastajúcu úro−
veň amatérskej filmovej tvorby v
našom regióne a kraji. Našim fil−
márom želáme do ďalších dní veľa
tvorivých nápadov a veríme, že
svojimi filmami zaujmú aj na celo−
štátnej súťaži. 
−  IVANA  LEŠKOVÁ, Hontiansko −

ipeľské osvetové stredisko, V. Krtíš −

Chceme sa stať "Zelenou školou"
Základná škola, na Poľnej  vo Veľkom Krtíši  (III.ZŠ) sa v školskom roku 2009/2010 zapojila do
projektu "Zelená škola". Je to medzinárodný projekt pre školy, ktorý podporuje činnosť environ−
mentálnej výchovy. Do  projektu je zapojených 27 tisíc škôl zo 44 krajín, na Slovensku sa do ne−
ho zapojilo 120 škôl, vrátane našej. Snažíme sa, aby naši žiaci pochopili význam ochrany život−
ného prostredia, preto zapájame do všetkých vyučovacích predmetov environmentálnu výchovu
ako prierezovú tému, organizujeme výlety do prírody, aktívne sa zapájame do čistenia a úpravy
areálu našej školy, ale i mestskej horičky.

Žiar nad Hronom zažiaril 
filmovými hviezdami

V SOBOTU 10. APRÍLA SA V ŽIARI NAD HRONOM USKUTOČNILA
KRAJSKÁ SÚŤAŽNÁ PREHLIADKA AMATÉRSKEJ FILMOVEJ 

TVORBY A VIDEOTVORBY CINEAMA 2010. 

Ivan Vredík, ml., 
a organizátorka súťaže

Ing.V. Miháliková

S. Bariaková a J. Jedinák,
laureáti krajskej prehliadky
Cineama 2010  Ing. Ivan Vredík a predsedkyňa poroty Doc. M. Plítková, ArtD.


